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RG - 0002.P.XXXI.2017 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XXXI/2017 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 29 czerwca 2017 r. 

 
Punkt 1.  
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.   
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.   
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.  
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę 
Nowe Miasto nad Wartą nieruchomości, stanowiącej własność Skarbu Państwa, 
położonej w miejscowości Skoraczew, obręb Skoraczew.  
Punkt 9. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 10. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 11. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył XXXI 
Sesję Rady Gminy i powitał Radnych i władze gminy oraz prasę. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 12, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że do dzisiejszego porządku sesji dojdą 
dwie uchwały  
1) ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017-2020; 
2) ws. wskazania uczniom niektórych oddziałów klasy III i klasy VI Szkoły 
Podstawowej w Klęce miejsca realizacji obowiązku szkolnego. 
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W związku z powyższym porządek sesji przedstawia się następująco:  
Punkt 1.  
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.   
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.   
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.  
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017-
2020.  
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę 
Nowe Miasto nad Wartą nieruchomości, stanowiącej własność Skarbu Państwa, 
położonej w miejscowości Skoraczew, obręb Skoraczew.  
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wskazania uczniom niektórych oddziałów klasy III                    
i klasy VI Szkoły Podstawowej w Klęce miejsca realizacji obowiązku szkolnego. 
Punkt 11. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 12. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 13. 
Zamknięcie sesji. 
Pan Tomaszewski zaproponował przyjęcie porządku.  
Radni przyjęli porządek obrad jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                 
i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z XXX Sesji zamieszczony był na 
stronie internetowej Urzędu w dniu 27 czerwca 2017 roku, Przewodniczący poprosił                      
o ewentualne uwagi do protokołu.  
 Radny Jacek Nyczke dziękował za tak szybkie przygotowanie i zamieszczenie 
protokołu na stronie BIP Urzędu.  
 W związku  z brakiem dalszych uwag pan Tomaszewski zaproponował 
głosowanie.  
Protokół z XXXI Sesji - został przyjęty 12 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych,                       
0 głosów wstrzymujących. 
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Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Tomaszewski informował, że od ostatniej sesji minął zaledwie tydzień,                 
w tym czasie z ważniejszych wydarzeń to debata policyjna, Przewodniczący brał w 
niej  udział.  
 
Ad 6)  Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt informował, że głównym tematem dzisiejszej sesji są zmiany w budżecie. 
Wójt dodał, że odbyły się przetargi na drogi, w między czasie pojawiły się dodatkowe 
sprawy m.in. trzeba przebudować cała instalację deszczową na ulicy Szkolnej.  
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.  
 Przewodniczący przypomniał, że zgodnie z umową z komisji pani Mnich 
będzie po kolei omawiała zmiany w budżecie, a następnie Rada będzie ją głosowała. 
Na zakończenie z kolei Rada przegłosuje uchwałę.  
 Pani Mnich informowała, że  od ostatniej sesji przyszły dwa pisma zwiększające 
dochody z tytułu dotacji na zadania zlecone i na zadania własne, przy czym urząd 
otrzymał pismo, że są wstępnie przyznane środki z fundacji młodzieży polsko-
niemieckiej z ZS w Klęce.  
Ponadto ZS w Nowym Mieście robił wnioski w kwietniu i w maju do Ministerstwa 
Oświaty o wsparcie finansowe dla szkół, które przekształcały się z gimnazjum na 
szkoły podstawowe, jeden wniosek dotyczył remontu sanitariatów a drugi  dotyczył 
zakupu wyposażenia i materiałów dydaktycznych dla świetlicy, stołówki szkolnej. 
Kiedy przychodzi subwencja to Wójt może ją wprowadzić tylko po stronie 
dochodowej, 27 czerwca Ministerstwo wysłało pisma, dzisiaj dotarły one do urzędu.  
Dochody się zwiększą w ten sposób, że z rezerwy oświatowej z subwencji jest 
zwiększenie o 11 200,00 zł, jest zwiększenie o 3 687,50 zł na wymianę dzieci. Jest też 
dotacja na zadania zlecone, na ośrodek wsparcia 11 000,00 zł, przyszły też pieniądze 
na zadania zlecone- ponieważ Ośrodek Pomocy Społecznej zwracał się z wnioskiem         
o wsparcie na zadania własne, na remont (wymianę wykładziny) Ośrodka Wsparcia            
w Chromcu 13 625,00 zł. Razem daje to 39 512,50 zł. 
 Ponadto wprowadzone zostały do budżetu zadania zgodnie z ustaleniami                    
z komisji: 

 sieć wodociągowej w miejscowości Boguszyn ul. Słoneczna i Śremska zmiana 
dotyczy przedłużenia sieci:        
14 000,00 zł    * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 utrzymanie sieci wodociągowej i hydroforni (dot. usunięcia awarii)  
42 000,00 zł    * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 Zmniejszenie wydatków związanych ze wsparciem finansowym dla powiatu 
średzkiego na budowę chodnika w Dębnie (zwrot dofinansowania)  

 Radna Agnieszka Król informowała, że korzystając z okazji obecności 
pana Starosty Radna pytała, jak wyszło z rozliczeniem chodników skoro 
nawet pan Wicestarosta powiedział, że w każdej gminie panuje zasada 
pół na pół i trudno sobie wyobrazić, żeby w Gminie Nowe Miasto było 
inaczej.  
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 Pan Marcin Bednarz Starosta Powiatu Średzkiego informował,                
że jest to zasada która obowiązuje od lat, i już podczas rozmowy                           
z Przewodniczącym i z panem Wójtem wyjaśniane było, że to zadanie na 
budowie chodnika się nie skończy, bo ilość tych prac które jest do 
zrealizowania jest dużo, tym bardziej że to nie są jedyne inwestycje 
planowane w tym roku w Nowym Mieście. W zeszłym roku rozpoczęta 
została inwestycja w zakresie budowy chodnika w Aleksandrowie, 
zabezpieczane były od razu środki w budżecie, nikt się nie zastanawiał 
czy w budżecie gminy będą zabezpieczane środki. Należy zastanowić się 
nad tym co chcemy zrobić i w jakim czasie, a kwestie rozliczenia 
najlepiej zostawić na koniec.  
5 000,00 zł   * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 Drogi publiczne, gminne, zmniejszenie. 
  20 000,00 zł   * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 Konserwacja wieży widokowej w Wolicy Koziej (gospodarka komunalna) 
 35 000,00 zł   * 11 Radnych za / 1 głos wstrzymujący 
 

 Wydatki w Urzędzie Gminy (m.in. zakup klimatyzatorów, audyt zewnętrzny) 
  40 000,00 zł   * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 Zdjęcie wydatku zabezpieczonego na zakup pomieszczeń po telekomunikacji 
  160 000,00 zł   * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 Zakup samochodu dla Policji 
 17 500,00 zł   * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 Dofinansowanie OSP Klęka- zakup ubrań dla ochotników 
 Pani Skarbnik informowała, że miało być finansowanie remontu remizy 

strażackiej w Klęce, ale okazało się, że nie jest to majątek gminny tylko 
firmy Phytopharm w związku z powyższym to finansowanie należało 
usunąć z budżetu.  

 Pan Grzegorz Gogulski Prezes OSP Klęka informował, że wymóg jest 
taki, że aby współfinansować remont remizy strażackiej wystarczy 
posiadać umowę użyczenia, Prezes pytał czy jest możliwym, aby po 
dostarczeniu takiego dokumentu zabezpieczyć jednak środki w budżecie 
na remont remizy strażackiej, są to pomieszczenia po byłym warsztacie, 
stacjonują w nim w tej chwili trzy samochody, jest też miejsce na sprzęt, 
jest miejsce socjalne, ale nie ma ubikacji i chodzi o to, aby te 
pomieszczenie stworzyć.  

 Pani Mnich informowała, że jeżeli będzie użyczenie na OSP i będzie 
można starać się o finansowanie z Krajowego Systemu to nie będzie                     
z tym problemu.  

 Pan Gogulski informował, że to finansowanie z KSRG na pewno będzie, 
ale jest to tylko 5 000,00 zł, jeżeli umowa użyczenia wystarczy to może     
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w sierpniu dałoby radę to do budżetu wprowadzić.  
 Przewodniczący informował, że nie chodzi o to, że Rada nie chce dać na 

to, ale jeżeli będzie umowa użyczenia to w sierpniu zostanie                               
to wprowadzone.  

 Pani Skarbnik informowała, że może to wprowadzić pan Prezes tylko 
doniesie umowę użyczenia.  

 Radna Król dodała, że dwa miesiące dla remontu to dużo, może lepiej 
wprowadzić to na dzisiejszej sesji skoro jest zapewnienie, że dokumenty 
zostaną doniesione (zmiana została uwzględniona). 

 3 740,00 zł   * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 Gospodarka ściekowa- remont oczyszczalni w Nowym Mieście (eksploatacja 
urządzeń)  

  51 000,00 zł   * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 Gospodarka odpadami (dot. zmniejszenia wydatków na rekultywację 
wysypiska)  
 230 000,00 zł   * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 Utrzymanie zieleni  w gminie (zagospodarowanie terenów zielonych przy               
ul. Poznańskiej w Nowym Mieście) 
 20 000,00 zł   * 12 Radnych opowiedziało się za zmianą 
 

 Budowa filii Biblioteki Publicznej w Boguszynie (stan surowy, opłata za 
nadzór) 

 Radny Mirosław Ratajczak wyraził zdanie, że prowadzone były długie 
dyskusje nad powstaniem tej Biblioteki, książki są w nieodpowiedni 
sposób składowane, należy obiekt zbudować, aby zbiory znalazły swoje 
miejsce.  

 Radna Agnieszka Król, wyraziła zdanie, że znalazła te środki                              
w budżecie z innych oszczędności, ale nasuwa się pytanie dla pana 
Wójta czy podłączamy sieć kanalizacyjną do PWiKu czy budujemy 
oczyszczalnie. Ponieważ należy zastanowić się czy jesteśmy w stanie 
uciągnąć tyle inwestycji, gdyż w grę wchodzi: rozbudowa strażnicy, 
budowa biblioteki, budowa pomieszczeń socjalnych, budowa 
oczyszczalni w Chociczy, albo uszczelnienie sieci w przypadku 
podłączenia do PWiKu. 

 Pan Przewodniczący informował, że o tym czy przyłączymy się do 
PWiKu czy budujemy swoją oczyszczalnię nie będzie decydował Wójt 
tylko Rada. Niezbędne jest spotkanie z panem Prezesem, 
przeprowadzenie jeszcze negocjacji cenowych co proponował Radny 
Borkowski, w sierpniu Rada być może będzie w stanie wypracować 
jakieś stanowisko i podjąć odpowiednie uchwały.  

 Radna Król pytała w takim razie panią Skarbnik czy w przyszłym roku 
jesteśmy w stanie ciągnąć tyle inwestycji czy nasz budżet to wytrzyma.   
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 Pani Mnich informowała, że dla ścisłości: na budowę remizy dopiero jest 
przygotowywany projekt, nie wiadomo jaka będzie cena. Mieszkania 
socjalne - padła propozycja na poprzedniej sesji, ale nie wiadomo ile 
będzie tych mieszkań, jak mają wyglądać, kiedy ma się rozpocząć 
budowa. Jeżeli chodzi o ewentualną budowę oczyszczalni w Chociczy  
to ma być zaciągnięty kredyt, jeżeli padnie decyzja że idziemy do 
PWiKu, to pytanie czy też z Chociczą. Pani Mnich dodała, że nie można 
przewidzieć co będzie za rok czy dwa, a co roku odkładając i tak będą 
ważniejsze sprawy.    

 Radna Król wyraziła zdanie, że nie jest to inwestycja na tę chwilę, jest za 
dużo niewiadomych i na pewno będzie przeciwna. 

 Radny Wincenty Pawelczyk wyraził zdanie, że 19 000,00 zł które może 
być utracone za projekt nie jest aż tak dużą kwotą, gmina traciła większe 
pieniądze, a rzeczywiście z tą budową należy zaczekać jakie będą 
decyzje związane z budową oczyszczalni.  

 Pani Małgorzata Pacholska Dyrektor Biblioteki   informowała,                             
że przygotowany został informator, w którym przedstawione                              
są informacje statystyczne, o które prosił ostatnio pan Pawelczyk.                            
Jeżeli chodziło o działalność Biblioteki, to w tej chwili Biblioteka                          
w Nowym Mieście jest najlepsza w całym powiecie.  Jeżeli chodzi                      
o wypożyczenia książek to najważniejsze jest to ile mamy wypożyczeń 
na 100 mieszkańców. W 2015 roku w Gminie Nowe Miasto były 
najlepsze statystyki wypożyczeń, jeżeli chodzi o rok 2016 to liczba 
wypożyczeni spadła o 6000- jest to spadek po usunięciu filii                              
w Boguszynie.  

 Pani Violetta Rajczyk informowała, że dzieci z Chwalęcina bardzo 
chętnie uczestniczą w zajęciach prowadzonych przez Bibliotekę,                        
a dojazd do Nowego Miasta jest za dużą odległością dla dzieci 
uczęszczających na te zajęcia.  

 Radna Izabela Szczepaniak, poparła pomysł budowy filii Biblioteki.  
 Przewodniczący Rady informował, że projekt budowy Biblioteki został 

przedstawiony Radzie w roku 2015, Dyrektorem Biblioteki była 
wówczas pani Krystyna Muzolf, która poczyniła wszystko żeby tą filię 
wybudować. Wystąpiła o środki, które nie zostały przyznane, odchodząc 
na emeryturę przekazała to zadanie następczyni, ale Przewodniczący 
uważa i twierdzi, że gdyby tu dziś była pani Dyrektor Muzolf,                          
to większość z Radnych by się w ogóle nie zastanawiała. Budowa tej 
Biblioteki byłaby uwieńczeniem całoletniej pracy pani Dyrektor 
emerytki, która tyle lat spędziła w tej Bibliotece, była przy tym bardzo 
zaangażowana w swoją pracę. Przewodniczący informował, że środki są, 
jest nadwyżka, a nawet jeżeli zostanie nadwyżka wykorzystana to Rada 
może upoważnić Wójta do zaciągnięcia kredytu. Pan Tomaszewski 
dodał, że opowiada się za tym, aby jednak zabezpieczyć środki na 
budowę filii Biblioteki, po czym przeszedł do głosowania.  

 355 680,00 zł   * 10 Radnych za / 2 Radnych przeciw 
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 Remont dachu na budynku przedszkola w Chociczy 
  27 000,00 zł   * 10 Radnych za / 2 głosy wstrzymujące 
 
 Przewodniczący poprosił panią Skarbnik o przedstawienie budżetu,                                       
po zmianach wprowadzonych przez Radnych.  
 Pani Mnich informowała, że w Uchwale zmieniającej budżet będzie w punkcie 
2 §2 – wydatki budżetu na rok 2017 w łącznej kwocie 41 232 439,01 zł z tego wydatki 
bieżące w kwocie 37 987 036,65 zł natomiast wydatki majątkowe 3 245 402,36 zł.                       
W punkcie 3 §3 otrzyma brzmienie „Deficyt budżetu w kwocie 3 718 969,82 zł zostanie 
sfinansowany przychodami z tytułu nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych”. 
Natomiast „pkt. 4 §4 określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu                       
w wysokości 3 718 969,82 zł…”, a pkt. 5 §6 ustala się zestawienie planowanych kwot 
dotacji udzielonych z budżetu Gminy: 
1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych w wys. 1 461 382,90 zł 
2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w wysokości 1 078 132,00 
zł. 
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXI/178/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
29 czerwca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2017-2020.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXI/179/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
29 czerwca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

  
 Przewodniczący w tym miejscu głos oddał panu Marcinowi Bednarzowi 

Staroście Powiatu Średzkiego.  
 Pan Starosta informował, że dyskusja odbędzie się nad trzema punktami 

które ostatnio poróżniły Gminę Nowe Miasto i Powiat Średzki, czyli 
kwestia remontów dróg, sprawa bezpłatnego transportu publicznego 
oraz kwestia ekwiwalentu pieniężnego dla Ochotniczych Straży 
Pożarnych. Pan Bednarz proponował, aby najlepiej osoby mające 
wątpliwości co do któregoś z wymienionych zadań zadawały pytania,             
a pan Starosta chętnie na nie odpowie. Pan Marcin Bednarz 
dopowiedział, że na sesji powiatu została zabezpieczona kwota                        
w wysokości 676 000,00 zł na remonty dróg, które przeprowadzone 
zostaną w lipcu i na początku sierpnia. Kontynuując, między innymi 
prace budowlane w Dębnie, aby nie tylko zabezpieczyć przejście 
chodnikiem dla pieszych, ale również, żeby poszerzyć tą jezdnię, która 
dla funkcjonowania mieszkańców tej miejscowości zapewne jest 
wystarczająca, ale wszyscy mamy świadomość, że największym 
problemem są pojazdy które jadą na prom i z tego promu wracają- jadą 
te osoby które spieszą się do pracy i często rozwijają nadmierną 
prędkość. To poszerzenie i pewnie przejście dla pieszych w postaci azylu 
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na jedni, poprawi bezpieczeństwo mieszkańców, bo to jest 
najważniejsze.  
 Co do ekwiwalentu strażaków, chyba już wszystko zostało 
powiedziane, chodziło tu tylko o wyrównanie tego- dla strażaków 
biorących udział w akcjach nie tylko na terenie swojej gminy, ale poza 
swoją gminą, wielokrotnie także poza powiatem- te ekwiwalenty były 
podobne, bo różnice były dość spore, wynoszące 60% pomiędzy 
najniższym, a najwyższym ekwiwalentem. Stąd podczas dyskusji 
prowadzonej z Wójtami, Wójt Zaniemyśla (u którego ta stawka była 
najwyższa) zaproponował, aby je podwyższyć, ponieważ strażacy z jego 
gminy byliby po części poszkodowani. Powiat nie robi tego działania tak 
jak tutaj na sesji było powiedziane i w prasie przedstawione, że „robi 
sobie powiat jakąś promocję czy PR”. Nie ma działania Państwowej 
Straży Pożarnej bez współpracy z Ochotniczymi Strażami Pożarnymi, 
tak jak pan Komendant mówił ostatnio podczas wizyty delegacji                         
z Czech, ma 7 strażaków- ta liczba jest raczej niewystarczająca, aby brać 
udział we wszystkich zdarzeniach które mogą się wydarzyć, stąd ilość 
działań podejmowanych przez OSP jest dość duża.                           
Dlatego zdaniem Starosty samorząd musi wspierać tych Strażaków                 
bo bez nich ten system nie będzie działał. Ponadto pan Starosta dodał,                  
że należy mieć świadomość, że te pieniądze Strażacy nie biorą po to żeby 
pójść kupić sobie zegarek, za te kilkanaście czy kilkadziesiąt złotych, 
tylko w wielu przypadkach przeznaczają te pieniądze na doposażenie 
swoich straży, aby w jeszcze większym zakresie być gotowym                        
do ratowania. (…)  
 Jeżeli chodzi o darmową komunikację, to zamysł był, że                                    
ze względu na „brak więzi” pomiędzy gminą a powiatem, a tym bardziej 
z gminą najbardziej oddaloną od „stolicy” powiatu, utrudnia 
mieszkańcom funkcjonowanie oraz utrudnia budowanie więzi, która 
powinna mieć miejsce. Starosta dodał, że zapewne środki, które miałaby 
gmina zabezpieczyć nie są niemożliwymi do poniesienia, a argumenty                            
że jeżdżą autobusy do Jarocina, wiadomo są osoby, które będą chciały 
jeździć do Jarocina, ale też Nowe Miasto z Powiatem tworzy wspólnotę               
i dziwnym jest to, że nie chce się tej wspólnoty poszerzać. (…) 

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że na spotkaniu                      
na wyspie Edwarda w Zaniemyślu było zasygnalizowane panu 
Staroście, o konieczności budowy lamp przy drodze powiatowej 
w kierunku Komorzy, jest już zapewnienie, że powiat czyni 
starania o pozwolenia na budowę tego oświetlenia.  
Ponadto Radny sygnalizował, że panie korzystające z badań                    
w powiecie płacą  40,00 zł za badanie a 30,00 zł dopłaca powiat, 
dlaczego panie z terenu naszej gminy nie mogą z tego korzystać. 

 Przewodniczący dopowiedział, że w temacie oświetlenia drogi 
powiatowej do Komorzy, też przychyla się do tej inwestycji, pan 
Tomaszewski informował, że byłby zadowolony gdyby do końca 
tej kadencji udało się sprawę załatwić, plus przejście dla pieszych. 
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A brak tego oświetlenia i przejścia jest wynikiem niedokładności 
poprzedniego zarządu, który mógł to zawrzeć w projekcie.  

 Pan Starosta informował, że co do lamp, zapewne wynikało                            
to z tego, że przy drogach powiatowych lampy są zadaniem 
własnym gminy, stąd było takie podejście- „to nie jest zadanie 
powiatu, wiec powiat nie musi tego realizować, niech się martwi 
gmina później”. Starosta wyraził zdanie, że sam takiego podejścia 
nie toleruje i uważa, że jest to co najmniej dziwne, tym bardziej,                       
że teraz to będzie i bardziej kosztowne i trudniejsze do 
wykonania, bo przecież ten chodnik nie będzie teraz rozbierany. 
Jeżeli jest to przy drogach powiatowych i można wesprzeć 
samorząd gminny to należy to robić (…). Jeżeli chodzi o przejście 
dla pieszych to wydaje się jak najbardziej celowe, bo chodzi                      
o bezpieczeństwo, jednakże pojawia też się tutaj brak współpracy 
samorządu powiatowego z instytucją państwową i argumentacja, 
która przyprawia każdego o co najmniej ból głowy w postacie, że 
nie ma tam takiego natężenia ruchu pieszych żeby była 
konieczność wybudowania przejścia dla pieszych jest co najmniej 
humorystyczne. (…)   

 Przewodniczący zaproponował, że najpierw zostanie 
przeprowadzona dyskusja w temacie dróg, następnie ekwiwalent 
i komunikacja, aby nie powodować chaosu i bałaganu.  

 Radny Jacek Nyczke pytał kiedy zostaną rozpoczęte prace na 
drodze w Dębnie, gdyż w chwili obecnej szerokość drogi stwarza 
niebezpieczeństwo. Radny pytał jak to będzie realizowane, czy po 
połowie. Poza tym pan Nyczke prosił, aby zadanie to było 
wykonywane w pierwszej kolejności ponieważ, 15 sierpnia                       
w Dębnie będą uroczystości odpustowe, wówczas zjeżdża się 
bardzo duża ilość samochodów, pielgrzymów, wtedy będzie 
szczególne niebezpieczeństwo.  

 Pan Starosta informował, że nie jest to termin nierealny, 
zabezpieczone jest na to 150 tys. zł, tak jak było wcześniej 
mówione droga ta powinna być poszerzona z dwóch stron, jest to 
kwestia wylania nawierzchni podbudowy asfaltowej i poszerzenia 
drogi z drugiej strony, a następnie wykonanie nawierzchni.                   
Ale trzeba będzie także wykonać co najmniej jeden azyl z dwóch 
końców wsi,  który spowolni ruch  pojazdów wjeżdżających                   
z jednej czy z drugiej strony. (…) 

 Wójt Gminy pan Aleksander Podemski informował, że pewne 
prace przy drogach powiatowych zostały rozpoczęte, chodzi tu                
o Aleksandrów i Dębno. My tych dróg powiatowych w gminie 
mamy bardzo dużo, w porównaniu z innymi gminami jeżeli 
chodzi o liczbę ludności jesteśmy dwa lub trzy razy większą 
gminą. To stanowi problem nie tylko dla dróg powiatowych,                    
ale i gminnych, bo tych dróg to są dziesiątki kilometrów, i to jest 
taka ciągła studnia bez dna. Oczekiwania są duże, a przy okazji 
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ogłaszania przetargów można było się przekonać, że ceny poszły 
mocno w górę, np. kawałek drogi do jednego zabudowania                     
w Kruczynku, kawałek drogi do bloków w Wolicy Nowej                        
i nakładka na drodze w Kolniczkach do cmentarza to koszt ponad 
300 000,00 zł.  Jest też w tym roku wykonywana nakładka drogi               
w Klęce koło Zakładu, w Nowym Mieście na ulicy Jarocińskiej                      
i Poznańskiej, ale są to dosłownie odcinki, a koszt zamyka się                  
w kwocie 250 000,00 zł. Jeżeli chodzi o drogi powiatowe,                         
to w poprzedniej i tej kadencji jest zrobiona droga schetynówka, 
przez Nowe Miasto w stronę Chociczy, właściwie takich 
większych inwestycji nie było robionych. Widać to co się dzieje na 
tych drogach powiatowych, np. w stronę wysypiska śmieci przez 
Radliniec ta droga się dosłownie sypie, jest to powolna katastrofa 
drogowa.  
Jeżeli chodzi o Dębno, to jeżeli to miałoby być nieskończone,                  
to szkoda, że to było w ogóle rozpoczęte, bo na dzień dzisiejszy                   
ta droga jest skrajnie niebezpieczna. (…) 
Podobnie sprawa Aleksandrowa, zostały bardzo dobrze zrobione 
chodniki, zostało wykonane odwodnienie, dobrze że w takiej 
kolejności bo po każdym deszczu jechała straż i pompowała 
wodę. (…) 
Jeżeli chodzi o straż pożarną to nasza gmina nie ma się czego 
wstydzić, dofinansowujemy wyposażenie straży, mamy nowe 
samochody strażackie stoimy przed dużą inwestycją rozbudowy 
strażnicy w Nowym Mieście.  
W kwestii transportu publicznego i dojazdu młodzieży do szkół 
ponadgimnazjalnych do Środy Wlkp., to swego czasu gmina 
stworzyła filię z wielkimi zamiarami i z wielkim rozmachem.                    
Jak na gminę wiejską to ten rozmach był trzy razy większy niż 
rzeczywista sytuacja, została wybudowana ogromna szkoła i hala  
sportowa, która niestety świeci pustkami. Miała być ogromna 
szkoła ponadgimnazjalna i jak będziemy uczyli po kilkoro dzieci 
to ciągle będziemy dokładać. Niekoniecznie jesteśmy 
zainteresowani, żeby ta młodzież nam z tego Nowego Miasta 
wyjeżdżała, chociaż może być odwrotnie.  

 Radny Marek Mroziński pytał czy kwota 676 000,00 zł jest 
zabezpieczona na drogi w Nowym Mieście czy na cały powiat.  

 Pan Starosta potwierdził, że są to środki zabezpieczone tylko na 
Gminę Nowe Miasto. Na drogi Nowe Miasto-Wolica Kozia, 
Szypłów granica powiatu, Kruczyn- Skoraczew, oraz Chwalęcin- 
Tokarów. Co do Aleksandrowa to droga ta nie została ujęta, gdyż 
przygotowując wniosek do schetynówek na przyszły rok, 
analizując możliwą punktację, którą powiat może uzyskać stanęło, 
że najbezpieczniejszym byłoby zrobić duży projekt,                                  
od wojewódzkiej do drogi krajowej bo daje to dodatkowe punkty. 
Bo po analizie tego co miało miejsce w przypadku Murzynowa 
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Leśnego i Czarnotek to zabrakło 1 albo 1,2 pkt. W związku z tym 
są podejmowane próby na przygotowanie tak projektu,                       
aby maksymalną ilość punktów uzyskać, szczególnie że zasady 
mogą się zmienić a później nie będzie czasu na wprowadzenie 
zmian. Dlatego lepszym wariantem jest, aby zrobić                                
to w maksymalnym zakresie, a później zmniejszać. Stąd też nie 
została podjęta ostateczna decyzja, ale najprawdopodobniej ta 
nawierzchnia w Aleksandrowie zostanie odłożona w tym roku. 
(…) 

 Radny Mirosław Ratajczak informował, że 6 lat temu było robiona 
droga Kruczyn-Chwalęcin-Chromiec , ale nie została dokończona. 
Były pisma, że zostanie zrobiona, ale do dziś nic się tam nie dzieje.  

 Pan Marcin Bednarz wyraził nadzieję, że w tym roku może 
zostanie to dokończone. Trudno stwierdzić dlaczego to zostało 
wykonane w połowie, jest to co najmniej dziwne. (…) 

 Radna Agnieszka Król informowała, że Radni wypracowali 
wspólne stanowisko ws.  remontów dróg w Gminie Nowe Miasto, 
zostało skierowane pismo do powiatu, właściwie do pana 
Starosty, chodziło o cztery odcinki dróg, Radna pytała które z tych 
dróg będą mogły być zrealizowane w tym roku. Czy to będzie: 
Nowe Miasto- Wolica Kozia, Dębno, Aleksandrów, Skoraczew                
od miejscowości Kruczyn w stronę granicy powiatu. 

 Pan Starosta informował, że Dębno na pewno, Nowe Miasto- 
Wolica Kozia też będzie robiona droga, Aleksandrów tak jak było 
mówione będzie podpięty pod projekt budowy schetynówki, 
Szypłów w stronę granicy powiatu tj. w stronę Osieka, Kruczyn-
Skoraczew, Kruczyn-Chwalęcin.  

 Radna Król informowała, że na pewno pan Starosta słyszał,                        
że gmina chciała dofinansować remonty tych dróg, kiedy można 
spodziewać się propozycji ze strony powiatu współpracy                        
w kwestii współfinansowania, tzn. kiedy można będzie oczekiwać 
jakichś konkretnych kosztorysów, bo za chwilę już jest połowa 
roku.  

 Pan Bednarz informował, że mamy połowę roku, ale jego koniec 
jest za 6 miesięcy, były rozmowy i z panem Przewodniczącym                  
i z panem Wójtem i doskonale wiedział pan Starosta, że padła taka 
propozycja, było to krótko przed Sesją Rady Powiatu, w tym 
momencie skarbnik nie dokonywał żadnych zmian dotyczących 
dróg, powiat zabezpieczył w tej chwili środki, nic nie stoi na 
przeszkodzie, aby w tym zakresie gdzie będzie robił powiat 
sfinansuje Powiat Średzki, a Gmina Nowe Miasto sfinansuje                 
na tych drogach czy na innych jeżeli jest taka potrzeba. Pan 
Bednarz dodał, że może jest nietypowym samorządowcem bo jak 
mówi, że coś będzie zrobione to będzie zrobione, nie musi się 
podpierać jakimiś pismami. Pan Starosta dodał, że robienie 
kosztorysów, przez różnych kosztorysantów to są niepotrzebne 
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koszty, wiadomym są jakie są ceny na rynku, wiadomo za ile chce 
się zrobić jakąś inwestycję, w starostwie są osoby które 
opracowują odpowiednią dokumentację pod zadanie. Jeżeli padła 
propozycja ze strony gminy, że finansuje remonty dróg w kwocie 
400 tys. zł to powiat też zabezpiecza 400 tys. zł.  (…) 

 Radna Król informowała, że chodnik w Dębnie w całości pokryła 
Gmina Nowe Miasto, wiec gdzie tu zasada pół na pół.  

 Pan Starosta informował, że nie ma Radna racji bo różnicę                         
w budowie chodnika w Dębnie pokrył powiat z bieżącego 
utrzymania i tą decyzje podjął pan Starosta osobiście.  

 Radna Król informowała, że Gmina Nowe Miasto otrzymała 
informację, że chodnik w Dębnie kosztował 95 000,00 zł.  

 Pan Starosta prosił o zwrócenie uwagi na różnicę pomiędzy 
budową chodnika, a poszerzeniem jezdni.  

 Radna Król informowała, że pieniądze dla powiatu zostały 
przekazane na chodnik, a nie na poszerzenie jezdni.  

 Radny Marek Mroziński informował, że mówi się o kosztach 
chodnika, a nie o przesunięciu chodnika ze względu na 
bezpieczeństwo.   

 Radna Król pytała skąd pojawiła się rozbieżność pomiędzy 
wypowiedzią sprzed miesiąca pana Wicestarosty który 
informował, że w budżecie powiatu jest zabezpieczone 350 000,00 
zł na remonty dróg w powiecie- co spowodowało, że tut. Rada 
stwierdziła, iż to nie ma sensu, bo 350 000,00 zł na wszystkie drogi 
powiatowe to mało. A dzisiaj przyjeżdża pan Starosta i mówi                    
o kwocie 676 000,00 zł na drogi powiatowe na terenie gminy 
Nowe Miasto. Radna dodała, że jest mile zaskoczona, tylko skąd 
ta rozbieżność.  

 Pan Starosta informował, że sam gdyby był miesiąc temu                       
to powiedziałby to samo, bo wtedy w budżecie była taka kwota. 
Zaplanowanym zostało, że kwotę będzie powiat zwiększał.                
Jeżeli chodzi o zasadę 50/50 przy chodniku w Dębnie to był 
wybór: robimy chodnik przy istniejącej jezdni, czy przesuwamy 
go dalej od drogi i drogę poszerzamy a następnie budujemy azyle. 
Na to zadanie wydane zostanie 150 000,00 zł a gmina wyłożyła 
95 000,00 zł na chodnika. 

 Radna Król informowała, że pan Starosta chyba nie rozumie, Rada 
przekazała powiatowi 100 000,00 zł na chodnik, a nie na 
poszerzenie drogi.  
(…) 

 Pan Waldemar Tomaszewski informował, że w budżecie powiatu 
zabezpieczone jest 676 000,00 zł na drogi które już pan Starosta 
kilkakrotnie wymieniał, są to środki zaplanowane, bez wkładu 
Gminy Nowe Miasto.  

 Pan Starosta potwierdził, że dokładnie taki jest plan. 
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 Pan Tomaszewski dodał, że jeżeli Gmina uważa, że są jeszcze inne 
odcinki dróg do remontu w tym roku, to ma je gmina 
zaproponować, bo z 400 000,00 zł jakie Gmina N. M. planowała 
nic nie trzeba dokładać do tych planowanych dróg przez powiat.   

 Pan Bednarz potwierdził, że dokładnie tak jest. A ile i czy w ogóle 
Gmina będzie chciała przeznaczyć  jeszcze jakieś środki na drogi 
to jest tylko dobra wola Gminy.  

 Radny Marek Mroziński informował, że była budowana 
schetynówka Klęka- Żerków i cały powiat Brzeziński, cały powiat 
Jarociński oraz Pleszewski, cały ruch samochodów ciężarowych 
do Żerkowa skierowany został przez Klękę. W efekcie droga jest 
spękana i już się rozjeżdża. Będą wydawane pieniądze na 
renowacje tych dróg, bo inne powiaty postawiły znaki 
ograniczające ruch samochodów ciężarowych, a powiat średzki 
problemu nie widzi. 

 Pan Marcin Bednarz stwierdził, że na pewno tego nie zrobi, 
dopóki będzie miał taką możliwość, ponieważ 15 lat temu budżet 
powiatu był o połowę mniejszy niż pozostałe budżety powiatu,     
po 15 latach budżet powiatu jest może o 1,5 razy większy, i jest na 
poziomi budżetu gminy Jarocin, która jest większa. Wynika                  
to w głównej mierze z filozofii polityki prowadzonej przez 
Burmistrza Ziętkowskiego, żeby nie ograniczać a rozwijać.                  
Drogi są po to żeby z nich korzystać, jak nie ma dróg to powiat nie 
jest w stanie się rozwijać. (…)  

 Radny Mroziński prosił także o interwencję na drodze powiatowej 
przy ślimaku przy obwodnicy budowanej przez Jarocin, jest tam 
bardzo wyniszczona droga, a będzie ona stanowiła skrót od 
Radlińca do Jarocina, nie będzie trzeba jechać obwodnicą. 

 Pan Starosta informował, że nie był na tej drodze, ale weźmie to 
pod uwagę, bo tej drogi nie wiedział, zapewne rozwiązanie się 
znajdzie. Ale należy wziąć pod uwagę ile osób będzie z tego 
korzystało.   

 Przewodniczący na zakończenie dyskusji ws. dróg powiatowych 
poinformował, że gmina na współpracę z powiatem jest otwarta, 
zawsze pomoce finansowe były przekazywane w różnych 
formach od roku 2006 do 2017 roku na Komendę Straży Pożarnej, 
czy utrzymanie Powiatowego Ośrodka, czy pomoc dla Szpitala, 
ale także budynek szkoły, który był filią ze Środy Wlkp., przez                 
te lata pomoc ze strony Gminy zamykała się w kwocie prawie                     
4 milionów złotych.  

 Radna Zofia Kędziora złożyła prośbę do pana Starosty ponieważ 
droga powiatowa Nowe Miasto- Komorze dochodzi do drogi 
wojewódzkiej i w ubiegłym roku została tam wykonana nowa 
nawierzchnia, wraz z panem Sołtysem z Chociczy było 
wnioskowane o wybudowanie w tym miejscu ronda, ale jakoś 
tych próśb nie wysłuchano, a jest tam bardzo niebezpieczne 
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skrzyżowanie. Przy naszej gminie jest droga „11” i cały ten 
transport ciężarowy idzie tą droga do Śremu. Czy byłaby 
możliwość rozwiązać ten problem.  
Radna dodała, że myśli, że jak pan Starosta dotrzyma słowa z tym 
co zapewniał na dzisiejszej sesji to współpraca na pewno będzie 
się układała.  

 Pan Marcin Bednarz dziękował za miłe słowa oraz informował,                
że możliwość jest taka, że połączy się obydwie drogi powiatowe, 
albo położone zostanie rondo z drogą wojewódzką. Pan Bednarz 
dodał, że zapisze sobie to i będzie taka propozycja złożona- 
zobaczymy jaka będzie odpowiedź.  

 W kwestii darmowego transportu  Przewodniczący informował, 
że wśród Radnych były mieszane zdania, bo do końca nie 
wiadomo czy można by do końca tego roku spróbować, a jeżeli 
nie będzie zainteresowania mieszkańców to można by się z tego 
wycofać. Radna Król zrobiła rozeznanie w szkołach 
gimnazjalnych ilu ewentualnie uczniów podjęłoby naukę                        
w Środzie Wlkp. i byliby zainteresowanie dojazdem darmowym 
autobusem do Środy. Dla Radnych nie do końca wszystko było 
jasne, a przecież dopłacamy do linii jarocińskiej gdzie rano muszą 
być nawet dwa autobusy to dlaczego nie dopłacić do średzkiej. 
Przewodniczący pytał, czy w razie braku zainteresowania gmina 
może się wycofać z darmowej komunikacji.  

 Pan Starosta informował, że długość umowy będzie określała                  
w którym momencie porozumienie dobiegnie końca. Pan Bednarz 
dodał, że uczniowie najczęściej wybierają szkoły w Jarocinie                       
z przyczyn komunikacyjnych, a to oznacza że subwencja nie trafia 
do naszego powiatu, do naszej wspólnoty, tylko trafia tam i te 
pieniądze uciekają. W Nowym Mieście są klasy  
ponadgimnazjalne i nikomu nie zależało, żeby odebrać uczniów, 
zamiarem powiatu było stworzenie alternatywy mimo, że Środa 
leży dalej  niż większość gmin. Chodziło o stworzenie 
alternatywy, aby uczniowie wybierali nasze szkoły. Ale chodziło 
także o udostępnieniu komunikacji dla mieszkańców którzy chcą 
załatwiać swoje sprawy np. urzędowe w Środzie. (…) 

 Radna Agnieszka Król informował, że zrobiła rozeznanie wśród 
uczniów- o czym mówił pan Przewodniczący- z dwóch oddziałów 
gimnazjum w Chociczy (ok. 45 uczniów) 12 uczniów 
zadeklarowało chęć podjęcia nauki w Środzie Wlkp., przy czym 
nikt nie jest zainteresowany darmowym transportem. Wszyscy 
wybrali jako środek transportu kolej. Natomiast na 48 uczniów 
szkoły gimnazjalnej w Nowym Mieście dwoje uczniów jest 
zainteresowanych darmowym dowozem. Radna rozmawiała 
także z seniorkami z Nowego Miasta i dwie osoby zadeklarowały, 
że okazjonalnie skorzystają z darmowego transportu. Radna 
dodała, że jeżeli jest taka możliwość to na te cztery miesiące, 
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nawet jeżeli będzie to kosztować 30 tys. zł należy podjąć taką 
decyzję, wypróbować jak to będzie funkcjonować, bo skoro 
dopłacamy do powiatu jarocińskiego i mało tego za większe 
pieniądze i nasi mieszkańcy jeszcze dopłacają do biletów                        
to trudno sobie wyobrazić, żeby nie skorzystać z propozycji 
powiatu średzkiego, o zupełnie darmowym transporcie.  

 Przewodniczący informował, że odstraszającym dla Radnych przy 
podejmowaniu decyzji było to, że mieszkańców czekałaby 
godzinna podróż , bo zanim autobus objechałby wszystkie wsi                
to minęłaby godzina.   

 Pan Starosta  informował, że nie ma możliwości, aby z każdego 
zakątku czy to Nowego Miasta czy Dominowa, czy Krzykos 
możliwie najkrótszą trasą jechał autobus, bo to by znaczyło,                    
że tych autobusów musi być multum. W związku z czym powiat 
wybrał rozwiązanie takie, które wydawało się być najbardziej 
optymalne. Tzn. trasa zaczyna się w Aleksandrowie, zbiera 
pasażerów z części gminy i dojeżdża do Chociczy. Jest też wariant 
dołożenia drugiego autobusu do drugiej części gminy co wiąże się 
oczywiście z dodatkowymi kosztami. 

 Przewodniczący pytał czy gmina może wejść w porozumienie               
do końca roku. 

 Pan Starosta informował, że nie widzi żadnych przeciwskazań, 
zamiarem powiatu było wejście w projekt jak najszybciej,                            
aby młodzież kończąca szkoły wiedziała, że jest darmowy 
transport. 

 Pan Tomaszewski przeszedł do kolejnego tematu - mianowicie 
ekwiwalentu dla strażaków. Przewodniczący informował, że Rada 
z prasy dowiedziała się, że nasz Wójt nie uczestniczył w tym 
spotkaniu, do końca Rada nie wiedziała też czy te środki będą 
zabezpieczone na rok przyszły. (…) Strażacy wypowiadali się,                   
że pracują nie dla pieniędzy, a wykonują swoją pracę z powołania. 
Przewodniczący dodał, że nie wie czy jest taka druga gmina, która 
przeznacza tyle środków na ochotnicze straże, od 2010 roku oraz 
ta kadencja Rady wydała na ochotnicze straże 1 765 545,00 zł.               
Są to środki przeznaczone na zakup samochodów, dotacje, 
zadania własne (…). Ponadto Przewodniczący przypomniał,                
że gmina stoi przed realizacją zadania rozbudowy remizy 
strażackiej w Nowym Mieście w kwocie ok. 1 miliona zł, pan 
Tomaszewski wspomniał, że bardziej gmina cieszyłaby się gdyby 
powiat dał dotację na rozbudowę tej remizy. Zapewne będą 
pojedyncze głosy strażaków, że chcieliby aby podnieść ten 
ekwiwalent, ale dla większości ważniejsze jest aby ta remiza 
dobrze wyglądała. Dlatego Rada uznała, że bardziej celowym jest 
zainwestowanie w sprzęt dla strażaków, niż w ekwiwalent, który   
i tak nie jest najniższy, a ponadto w Nowym Mieście Straż oddaje 
swój ekwiwalent na doposażenie, czy drobne zakupy.   
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 Radna Król informowała, że naszym strażakom nie potrzeba 
ekwiwalentu, naszym strażakom potrzeba sprzętu do ochrony 
osobistej, Radna dodała, że w prasie ukazują się informacje, że 
powita przekazuje różne środki na doposażenia straży, Radna 
pytała czy dla naszych strażaków były kiedykolwiek przekazane 
jakieś środki. 

 Pan starosta informował, że doposażenie jest na wniosek 
poszczególnych jednostek, są to małe dofinansowania ale i duże, 
bo powiat współfinansuje odbudowę remizy dla odradzającej się 
Straży w samej Środzie. Pan Starosta informował, że nie łączyłby 
tych rzeczy bo co ma ekwiwalent do rozbudowy strażnicy czy 
wydatków na wyposażenie. (…) Pan Starosta dodał, że bez 
ochotniczych straży pożarnych, działających w sposób właściwy, 
będących doposażonymi w sposób kompletny, PSP nie będzie                     
w stanie wykonywać swoich obowiązków, bo przy każdym 
zdarzeniu losowym, przy każdej kolizji bez wsparcia OSP 
działanie przy np. „11” jest niemożliwe. Zdaniem Starosty, 
ekwiwalent nie powinien być zróżnicowany, a wniosek ten jest 
spowodowany przeprowadzonymi rozmowami ze strażakami, 
którzy sami informowali starostę o tak dużym zróżnicowaniu 
ekwiwalentu, stąd też zaproszono wójtów i burmistrzów, aby 
przedyskutować co z tym zróżnicowaniem zrobić, padły 
konkretne propozycje, Wójt Zaniemyśla zaproponował,                      
aby podnieść te stawki, aby strażacy Zaniemyśla nie byli 
pokrzywdzeni. Zaproponowano stawkę 20,00 zł, co i tak nie 
oddaje ogromu pracy i poświęcenia tych strażaków przy każdej 
akcji ratowniczej. Pan Bednarz informował, że należy stworzyć 
taki system, który zabezpieczy przed różnego rodzaju 
niebezpieczeństwami.  

 Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Klęce informował,                                
że w każdej kwestii wypowiedzianej przez pana Starostę na 
Gogulski się zgadza. Jeżeli chodzi o wnioski na dofinansowanie               
z powiatu, to wszystko zależy od jednostki od jej inicjatywy,                   
bo jeżeli jednostka chce pozyskać pieniądze na sprzęt to sama 
wymyśla jakieś rozwiązania. Jednostki z innych gmin dostały 
wsparcie finansowe bo o to się starały. Z naszej gminy żadna 
jednostka nie występowała do powiatu. W poprzedniej kadencji  
te pieniądze z powiatu były niewielkie na straże, w tej kadencji 
jest znacznie lepiej- na straż zupełnie inaczej się patrzy. Jeżeli 
chodzi o ekwiwalent  to oczywiście, jeżeli wiadomym jest, że inne 
gminy weszły w projekt na podniesienie ekwiwalentu to powinno 
być równo wszędzie. W chwili obecnej ani Klęka ani Nowe Miasto 
nie protestują w tym temacie, ale może to się pojawić za kilka 
miesięcy przy okazji współpracy naszych strażaków ze strażakami 
z innych gmin. Poza tym ekwiwalent to utracony czas w pracy,                 
i powinno być to porównywalne. Pan Prezes zgodził się też                     
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z panem Starostą, że nie można porównywać ekwiwalentu                     
z rozbudową remizy. 

 Radna Kędziora informował, że miesiąc temu podczas 
posiedzenia komisji w ZS w Nowym Mieście Radna zaznaczała, 
że należy się zastanowić co będzie kiedy wszystkie straże będą 
miały ekwiwalent podniesiony a nasi strażacy pozostaną przy 
starych stawkach. Radna dodała, że należy zrównać te stawki, jak 
wszyscy równo to równo.  

 Radny Jarosław Stawicki,  informował, że przez lata niszczyliśmy 
7 jednostek, a Radny był na spotkaniu ze strażakami w Klęce                      
i w Nowym Mieście i  kwota 12,00 zł to żadne pieniądze, bo to jest 
mnóstwo pracy społecznej. 

 Radny Nyczke wyraził zdanie, że jeżeli prezes OSP jest zdania, 
żeby zrównać te stawki, to tak należy zrobić i temat zamknąć.  

 Radna Król informowała, że chyba się zapomina, bo jeszcze 
miesiąc temu była rozmowa, że nawet jeżeli strażacy będą chcieli 
podwyżki ekwiwalentu to jesteśmy w stanie wypłacić im to                     
z własnego budżetu.            

 
 Salę posiedzenia opuściła Radna Izabela Szczepaniak. W związku                                  
z powyższym na sali obrad zasiada 11 Radnych. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez 
Gminę Nowe Miasto nad Wartą nieruchomości, stanowiącej własność Skarbu 
Państwa, położonej w miejscowości Skoraczew, obręb Skoraczew.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXI/180/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
29 czerwca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie wskazania uczniom niektórych oddziałów 
klasy III i klasy VI Szkoły Podstawowej w Klęce miejsca realizacji obowiązku 
szkolnego.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXI/181/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
29 czerwca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad 11) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                       
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 12) Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady informował, że już wiele zostało powiedziane, przy 
okazji dyskusji z panem Starostą, w związku z brakiem pytań pan Tomaszewski 
przeszedł do punktu kolejnego.  
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Ad 10) Zamknięcie sesji. 
 O godzinie 2030 Przewodniczący zamknął XXXI Sesję Rady Gminy. 
  
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak       /-/ Waldemar Tomaszewski 


